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Protokół 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego Rady 

Miejskiej w Więcborku, odbytego w dniu 21.06.2017r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w biurze Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 13:00:13:30. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczył Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka oraz Burmistrz Więcborka p. Waldemar 

Kuszewski. 

 

Przewodnicząca Komisji p. Beata Lida otwierając posiedzenie powitała wszystkich 

obecnych przypominając jednocześnie porządek spotkania, który obejmował: 

 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług 

opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

2. Sprawozdanie  Przewodniczącego Gminnej Komisji do spraw Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za I półrocze 2017r. 

3. Sprawy różne 

 

 

Powyższy porządek przyjęto bez zmian 

 

 

W dalszej części przystąpiono do realizacji porządku obrad. Przewodnicząca Komisji 

oddała głos Dyrektorowi MGOPS w Więcborku, który omówił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

 

Zgodnie z §5 ust. 2 Załącznika do uchwały Nr VII/39/2015 Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 29 kwietnia 2015r. w sprawie przyjęcia Szczegółowych warunków przyznania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również tryb 

ich pobierania, do właściwości Rady Gminy należy ustalenie w drodze uchwały pełnej opłaty 

za 1 godzinę usług. 

 

Do wyliczenia wysokości opłaty przyjęto następujące dane: 

 kwota wydatków na świadczenie usług opiekuńczych za 2016r. - 628.151,20 zł 
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 czas pracy wszystkich opiekunek w 2016 r. (zgodnie z wymiarem czasu pracy) – 29.920 

godzin 

 628.151,20 zł / 29.920 godzin = 20,99 zł/godzinę 

 

W nawiązaniu do pytania, jakie padło na posiedzeniu Komisji Połączonych Budżetu  

i Finansów oraz Rolnictwa /…/ o możliwość zaokrąglenia ww. kwoty Dyrektor MGOPS 

wyjaśnił, że w tej chwili nie jest to możliwe, gdyż szczegółowe zasady wyliczenia tego nie 

przewidują, natomiast po analizie takiego rozwiązania doszedł do wniosku, że nie miałoby to 

większego, gdyż  kwota odpłatności wyliczana jest procentowo, więc grosze zawsze pojawią. 

 

Pytań nie wniesiono 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Gminnej Komisji do spraw Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych p. Tomasz Siekierka przedstawił informację dotycząca działań 

Komisji za I półrocze 2017r. 

 

Komisja liczy obecnie 9 osób z różnych środowisk, które działają w dwóch Zespołach: 

Kontrolnym i Motywującym. W bieżącym roku skład komisji został zmniejszony o dwie 

osoby - Pan Ireneusz Cichy przestał być członkiem Komisji z uwagi na to, że nie jest 

związany z instytucją ani z organizacją, która działa w obszarze przeciwdziałania 

alkoholizmowi, Pani Dorota Domek - rezygnacja z prac w Komisji. 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Więcborku odbyła 

trzy posiedzenia plenarne oraz posiedzenia dodatkowe w ramach realizacji kampanii 

„PRZECIW PIJANYM KIEROWCOM" w szkołach z Miasta i Gminy Więcbork 

(odwiedzono 9 szkół). Zespół Motywujący odbył 5 posiedzeń, a Zespół Kontrolny spotkał się 

2 razy. 

Członkowie Zespołu Kontrolnego przeprowadzili 2 kontrole w sklepach prowadzących 

sprzedaż napojów alkoholowych. W jednym punkcie sprzedaży przeprowadzono wizytę 

informacyjno - nadzorującą. 

Członkowie Zespołu Motywującego podejmowali działania na rzecz osób nadużywających 

alkoholu - prowadzili z nimi rozmowy na temat ograniczenia nadużywania alkoholu, 

narkotyków, zmiany stylu życia oraz motywowali do podjęcia leczenia odwykowego.  

Na posiedzeniu Zespołu Motywującego zaproszono łącznie 41 osób. 

W pierwszej połowie 2017 roku do Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Więcborku wpłynęło 28 wniosków o podjęcie działań wobec osób 
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nadużywających alkohol. Wnioski wpływały od Policji, Zespołu Interdyscyplinarnego  

i rodzin. 

Sprawy 9 osób zostały skierowane do biegłych sądowych w celu wydania opinii  

o przedmiocie uzależnienia od alkoholu i wskazania zakładu leczniczego. Nie wystosowano 

jeszcze wniosków do Sądu Rejonowego w Tucholi o zobowiązanie do poddania się leczeniu 

odwykowemu (oczekiwanie na opinie biegłych). W jednym przypadku odstąpiono od działań 

skierowania sprawy na drogę sądową ze względu na to, że biegli nie stwierdzili zespołu 

uzależnienia. Sprawa, która została wszczęta w roku 2015 - została zakończona 

postanowieniem sądowym w 2017 roku, natomiast dwie sprawy z roku 2016rr zostały 

rozstrzygnięte w 2017 roku. 

Odbyło się jedno szkolenie dla nowych członków komisji, planowane jest następne. 

Członkowie wzięli udział w szkoleniu pn." Nowe wytyczne dla KRPA w 2017 r. wynikające 

z Narodowego Programu Zdrowia". 

Dyrektor MGOPS w ramach kampanii przeciwko pijanym kierowcom komisja uczestniczyła 

w dziewięciu spotkaniach w szkołach na terenie gminy Więcbork ale również szkołach 

średnich powiatowych na terenie gminy Więcbork.  Przedsięwzięcie trafione, które spotkało 

się z bardzo dobrym odbiorem ze strony uczniów. Spotkania miały charakter pogadanek  

o skutkach spożywania alkoholu i innych używek. Nie była to jednak tylko czysta teoria ale 

również zapis realnych doświadczeń, gdyż w grupie odwiedzających placówki byli oprócz 

niego, trzeźwy alkoholik, oraz policjant. Dzieci i młodzież uważnie słuchali przekazu,  

a potem aktywnie uczestniczyli w części dyskusyjnej. To, co przeraziło to fakt, że na pytanie 

o kontakt z alkoholem, najwięcej dzieci zgłosiło się w szkole podstawowej. Oczywiście przez 

kontakt nie należy być może od razu rozumieć upijania się ale sam fakt sięgnięcia chociażby 

żeby spróbować jest zjawiskiem negatywnym. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński pytał, czy o zaplanowanych kontrolach informowani są 

właściciele sklepów. 

 

Przewodniczący GKRPA odpowiedział, że tak. Innej możliwości nie ma. Jednakże 

sprzedawca nie wie dokładnie którego dnia Komisja się pojawi, tylko wie, że może to 

nastąpić w określonym okresie /od-do/.  Kontrola może odbyć się w ciągu siedmiu dni od 

otrzymania informacji przez właściciela danego punktu tj. od otrzymania zwrotki komisja 

może po siedmiu dniach na taką kontrolę się udać. Czas na odbycie kontroli to ok. trzech 

tygodni, zatem wybór konkretnego dnia na odbycie kontroli jest różny. 

 

Radny Kałaczyński zwrócił uwagę, że jeden z punktów sprzedażowych w Więcborku 

otwarty jest 24h i często widuje młodzież pijącą piwo w okolicach ul. Mickiewicza przy 

drodze prowadzącej na Parking przy kościele. Wydaje mu się, że również ten punkt powinien 

znaleźć się na liście kontroli GKRPA. Z kolei zna przykłady, gdzie przestrzega się przepisów 

i nie ma mowy o wydawaniu alkoholu nieletnim, jak również spożywaniu go w sklepie. 
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Przewodniczący GKRPA stwierdził, że to, iż obecnie w sklepach spotyka się mniej 

pijanych, poniekąd jest też zasługą działań Komisji. Komisja stara się naprawdę rzetelnie 

podchodzić do prowadzonych kontroli i tam gdzie odnotowuje większy problem, wraca – 

niekoniecznie z kontrolą ale pojawia się ponownie żeby o sobie przypomnieć. Na pewno  

w jakiś sposób to działa, przede wszystkim właściciele boją się, że stracą uzyskaną koncesję. 

Generalnie sytuacja w tej materii się poprawiła. 

 

Radny Kałaczyński dociekał, jak kwestie przestrzegania przepisów wyglądają w dużych 

marketach. Chciał też wiedzieć, czy kontroli podlegają stacje paliw, na których sprzedaż 

alkoholu jest prowadzona. 

 

Przewodniczący GKRPA uważał, że duże markety raczej przestrzegają przepisów bo mają 

dużo do stracenia. Sam był świadkiem, kiedy ekspedientka legitymowała dowód osobisty 

kupującego alkohol właśnie w tego typu sklepie. Powiedział także, że stacje paliw podobnie 

jak inne punkty, które uzyskały zezwolenie od Burmistrza na prowadzenie sprzedaży 

alkoholu, podlegają weryfikacji Komisji. Często pojawiającym się problemem była odmowa 

właścicieli sklepów, co do przedstawienia rocznego wydruku z kasy fiskalnej, na podstawie 

którego składają oświadczenia do Burmistrza, motywowana tym, że takiego zestawienia nie 

mogą zrobić. Nie ma co prawda obowiązku robienia wydruków rocznych ale jest obowiązek 

robienia raportów miesięcznych na podstawie których można dokonać stosownego 

podsumowania. W związku z powyższym wysłano do wszystkich punktów informację  

o konieczności sporządzania raportów miesięcznych, które będą weryfikowane w momencie 

odbywania kontroli przez GKRPA. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

 

W sprawach różnych Dyrektor MGOPS w Więcborku poinformował Komisję o wizycie 

studyjnej  - grupy dwudziestu osób z terenu powiatu tucholskiego. Odwiedzający chcieli 

zapoznać się z działaniami OPS w Więcborku skierowanych do osób starszych. Wśród gości 

znaleźli się reprezentanci samorządu gminnego, jednostek organizacyjnych pomocy 

społecznej (np. ośrodków pomocy społecznej, powiatowego centrum pomocy rodzinie) oraz 

organizacji pozarządowych. W programie wizyty odbyło się spotkanie ogólne, na którym 

przedstawiono w oparciu o funkcjonujący w Klub Seniora ofertę kierowaną w celu 

zaktywizowania osób starszych oraz zakres współpracy z organizacjami pozarządowymi,  

w tym zakresie. Później nastąpiła wizyta w Środowiskowym Domu Samopomocy Społecznej 

oraz Świetlicy Środowiskowej. W tej ostatniej Jednostce goście pod okiem więcborskich 

seniorów wykonywali igielniki. Uczestnicy byli bardzo zadowoleni, wynieśli mnóstwo 

pozytywnych wrażeń oraz prezentów zarówno od Burmistrza Więcborka, jak i MGOPS  

w Więcborku i zapowiedzieli, że do Więcborka powrócą. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 
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Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia, Pomocy Społecznej 

i Porządku Publicznego 

 

/-/ Beata Lida 


